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Intervju 
 

Problem: studenti ne 
znaju za mogućnosti 
dobijanja preduzetničkih 
znanja i finansijskih 
sredstava 

Pretpostavke 
studenti nemaju 
naviku da posjećuju 
sajt Grada 

administrativna 
pravila 

javni pozivi 
ponekad ne 
dozvoljavaju 
studentima da 
se prijave 

    
Vrijeme sprovođenja istraživanja: 05.04.2022. godine  
Metod: Direktno ispitivanje 
Instrument: Za potrebe istraživanja kreirana je anketa – 4 segmetna 
Uzorak:  10 studenata/kinja Fakulteta poslovne ekonomije Bijeljina 
Lokacija: Zgrada Univerziteta Istočno Sarajevo, Fakultet poslovne ekonomije Bijeljina 
 
Pitanja: 

Otvaranje 
1.  Koliko ste spremni da se prijavite na sljedeći javni poziv koji će biti objavljen u 

septembru (preduzetnička obuka i finansiranje)?  
Identifikacija problema 

2. Kao polaznici preduzetničke obuke, ukratko objasni svoju poslovnu ideju. Koje 
kurseve i edukacije ste pohađali kako biste realizovali svoju poslovnu ideju? Koje 
aktivnosti ste, do sada, preuzeli kako biste došli do informacija o pokretanju 
biznisa? 

Validacija 
3. Koliko često posjećujete sajt Grada? Do kojih informacija ste došli kada su u 

pitanju administrativna pravila? Koliko ste spremni da se sad suočite sa 
pokretanjem biznisa ili razmišljate da sačekate kraj studija?  

Zatvaranje 
4. Ima li nešto što smo zaboravili da pitamo, a ti bi želio/la da nam kažeš?! 

 
Ime i prezime intervjuisanih: 

1. Anica Kovačević 
2. Biljana Maksimović 
3. Ivan Čolaković 
4. Katarina Nikolić 
5. Marica Ristić 
6. Nikolina Krsmanović 
7. Petra Jekić 
8. Stoja Ivanović 
9. Vanja Simić 
10. Zlatko Simikić 

Polna struktura: 
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Ivan Čolaković 

Koliko ste spremni da se prijavite na 
sljedeći javni poziv koji će biti objavljen u 
septembru (preduzetnička obuka i 
finansiranje)? 

Želim da pokrenem biznis, ali nisam još 
uvijek spreman, jer želim da prvo završim 
fakultet. Ne mogu da učim za ispite i da se 
posvetim poslu. Prijavio bih se na program, 
jer mi zvuči zanimljivo i mislim da je nakon 
te stručne i finansijske pomoći mnogo lakše. 

Kao polaznici preduzetničke obuke, 
ukratko objasni svoju poslovnu ideju. Koje 
kurseve i edukacije ste pohađali kako biste 
realizovali svoju poslovnu ideju? Koje 
aktivnosti ste, do sada, preuzeli kako biste 
došli do informacija o pokretanju biznisa? 

Još uvijek ne znam čime bih se tačno bavio, 
nemam konkretnu djelatnost, nego se još 
uvijek „tražim“. Bio sam na Sajmu poslovnih 
ideja u Etno selu, koji ste organizovali i to je 
još više probudilo preduzetnički duh u meni. 
Osim toga, često čitam inspirativne 
preduzetničke priče i primjere koji su opstali. 

Koliko često posjećujete sajt Grada? Do 
kojih informacija ste došli kada su u 
pitanju administrativna pravila? Koliko ste 
spremni da se sad suočite sa pokretanjem 
biznisa ili razmišljate da sačekate kraj 
studija? 

Nikad nisam posjetio sajt, jer nemam naviku. 
Informacije pronalazim na društvenim 
mrežama i portalima. Znam administrativna 
pravila, ali djelimično, može to i bolje. Volio 
bih da mi neko objasni korak po korak, pa 
kako bih mogao samostalno da završim 
proces registracije. 

Ima li nešto što smo zaboravili da pitamo, a 
ti bi želio/la da nam kažeš?! 

Volio bih da se organizuju obuke iz 
preduzetništva za studente i da se rade 
konkretni primjeri iz prakse. 

 
 

Vanja Simić 

Koliko ste spremni da se prijavite na 
sljedeći javni poziv koji će biti objavljen u 
septembru (preduzetnička obuka i 
finansiranje)? 

Ja bih voljela da pokrenem biznis, ali nisam 
sigurna da li ću ostati u Bijeljini ili se nakon 
diplomiranja vraćam kući. Dosta faktora utiče 
na moju odluku. 

Kao polaznici preduzetničke obuke, 
ukratko objasni svoju poslovnu ideju. Koje 
kurseve i edukacije ste pohađali kako biste 
realizovali svoju poslovnu ideju? Koje 
aktivnosti ste, do sada, preuzeli kako biste 
došli do informacija o pokretanju biznisa? 

Teško je iz studentske klupe izabrati 
djelatnost, ali na Osnovama preduzetništva 
učimo da pišemo biznis planove, pa je to jako 
dobra podloga da razmišljamo kao budući 
preduzetnici. Bila sam na Sajmu poslovnih 
ideja u Etno selu, slušala sam uspješne priče i 
to me baš motivisalo.Nemam finansijski plan, 
nemam finansijku konstrukciju, ali imam 
mnogo ideja i vjerujem da ću uspjeti. 

Koliko često posjećujete sajt Grada? Do 
kojih informacija ste došli kada su u 
pitanju administrativna pravila? Koliko ste 
spremni da se sad suočite sa pokretanjem 
biznisa ili razmišljate da sačekate kraj 
studija? 

Nikad nisam posjetila sajt, jer sam se u 
Bijeljinu doselila zbog studiranja, pa 
informacije koje su mi potrebne dobijem i na 
fb stranici Odsjeka za LER i EI. Redovno 
pratim javne pozive, tek tada sam vidjela da 
postoji mnogo javnih poziva, ali mi kao 
studenti ne ispunjavamo uslove. Ne znam 
administrativna pravila, jer ne znam da li ću 
ostati u Bijeljini ili ću se vratiti kući nakon 
završetka studija. 

Ima li nešto što smo zaboravili da pitamo, a 
ti bi želio/la da nam kažeš?! 

Voljela bih da se organizuju obuke iz 
digitalnog marketinga i da imamo priliku da 



vidimo rad Inovacionog centra za održivi 
razvoj Bijeljina. 

 
 

Biljana Maksimović 
Koliko ste spremni da se prijavite na 
sljedeći javni poziv koji će biti objavljen u 
septembru (preduzetnička obuka i 
finansiranje)? 

Nisam spremna, jer ne bih ja pokretala biznis, 
nego bih da radim u nekoj firmi ili instituciji. 

Kao polaznici preduzetničke obuke, 
ukratko objasni svoju poslovnu ideju. Koje 
kurseve i edukacije ste pohađali kako biste 
realizovali svoju poslovnu ideju? Koje 
aktivnosti ste, do sada, preuzeli kako biste 
došli do informacija o pokretanju biznisa?  

Nisam baš zainteresovana za dodatne i 
vannastavne aktivnosti. 

Koliko često posjećujete sajt Grada? Do 
kojih informacija ste došli kada su u 
pitanju administrativna pravila? Koliko ste 
spremni da se sad suočite sa pokretanjem 
biznisa ili razmišljate da sačekate kraj 
studija? 

Nikad nisam posjetila sajt grada, uglavnom 
sam na društvenim mrežama, a bitne 
informacije čujem od prijatelja i kolega. 

Ima li nešto što smo zaboravili da pitamo, a 
ti bi želio/la da nam kažeš?! 

Voljela bih da organizujete neki događaj gdje 
bi poznati ljudi pričali svoje uspješne priče. 

 
 

Zlatko Simikić 
Koliko ste spremni da se prijavite na 
sljedeći javni poziv koji će biti objavljen u 
septembru (preduzetnička obuka i 
finansiranje)? 

Volio bih da pokrenem biznis, ali bih to 
uradio nakon diplomiranja, jer sad nemam 
vremena da se posvetim biznisu. Prijavio bih 
se na program, jer mi zvuči super i mislim da 
je nakon obuke i finansijske pomoći mnogo 
lakše.  

Kao polaznici preduzetničke obuke, 
ukratko objasni svoju poslovnu ideju. Koje 
kurseve i edukacije ste pohađali kako biste 
realizovali svoju poslovnu ideju? Koje 
aktivnosti ste, do sada, preuzeli kako biste 
došli do informacija o pokretanju biznisa?  

Bio sam na Sajmu poslovnih ideja Impakt  i 
svidjelo mi se što naša Gradska uprava 
„prati“ napredak i razvoj biznisa u koje su 
uložili. Osim toga, bio sam i na takmičenju 
Socijalno preduzetništvo u Banja Luci i 
osvojio sam drugo mjesto. 
Ja bih pokrenuo svoju malu firmu, ali mi je 
potrebno još znanja i vještina kako bih se 
čvrsto odlučio na taj korak. 

Koliko često posjećujete sajt Grada? Do 
kojih informacija ste došli kada su u 
pitanju administrativna pravila? Koliko ste 
spremni da se sad suočite sa pokretanjem 
biznisa ili razmišljate da sačekate kraj 
studija? 

Nikad nisam posjetila sajt, znam kako i šta je 
potrebno za osnivanje firme, pratim 
instagram i facebook. 
Poslovni izazovi i osnivanje će morati da 
sačekaju završetak studija. 

Ima li nešto što smo zaboravili da pitamo, a 
ti bi želio/la da nam kažeš?! 

Želio bih da se organizuje neki događaj gdje 
bi nam se pokazao tok i proces osnivanja 
biznisa. 

 



 
Nikolina Krsmanović 

Koliko ste spremni da se prijavite na 
sljedeći javni poziv koji će biti objavljen u 
septembru (preduzetnička obuka i 
finansiranje)? 

Voljela bih da pokrenem biznis, ali bih to 
uradila nakon diplomiranja, jer sad nemam 
vremena zato što imam dosta obeveza oko 
fakulteta.  

Kao polaznici preduzetničke obuke, 
ukratko objasni svoju poslovnu ideju. Koje 
kurseve i edukacije ste pohađali kako biste 
realizovali svoju poslovnu ideju? Koje 
aktivnosti ste, do sada, preuzeli kako biste 
došli do informacija o pokretanju biznisa?  

Ja bih pokrenula svoj butik, ali mi je potrebno 
dosta više informacija nego što trenutno 
imam. Osim toga, nedostaju mi i finansijska 
sredstva. 

Koliko često posjećujete sajt Grada? Do 
kojih informacija ste došli kada su u 
pitanju administrativna pravila? Koliko ste 
spremni da se sad suočite sa pokretanjem 
biznisa ili razmišljate da sačekate kraj 
studija? 

Nikad nisam posjetila sajt. 
Otvaranje butika planiram nakon završetka 
studija, ali nikad se ne zna šta se može desiti i 
da li ću se odlučiti na taj korak, na kraju. 

Ima li nešto što smo zaboravili da pitamo, a 
ti bi želio/la da nam kažeš?! 

Želio bih da se organizuje neki događaj gdje 
bi nam se pokazao tok i proces osnivanja 
biznisa i promocija Inovacionog centra za 
održivi razvoj. 

 
 

Petra Jekić 

Koliko ste spremni da se prijavite na 
sljedeći javni poziv koji će biti objavljen u 
septembru (preduzetnička obuka i 
finansiranje)? 

Još uvijek nisam razmišljala da li bih 
pokretala svoj biznis ili bih se zaposlila u 
postojaćom kompaniji ili instituciji. 
Koncentrišem se na studije i želim da završim 
u roku. 

Kao polaznici preduzetničke obuke, 
ukratko objasni svoju poslovnu ideju. Koje 
kurseve i edukacije ste pohađali kako biste 
realizovali svoju poslovnu ideju? Koje 
aktivnosti ste, do sada, preuzeli kako biste 
došli do informacija o pokretanju biznisa?  

Ne znam administrativna pravila, mada bih 
voljela da mi to neko objasni, jer je to veliki 
bauk za mene. Pokretanje biznisa 
doživljavam komplikovano i skupo. 

Koliko često posjećujete sajt Grada? Do 
kojih informacija ste došli kada su u 
pitanju administrativna pravila? Koliko ste 
spremni da se sad suočite sa pokretanjem 
biznisa ili razmišljate da sačekate kraj 
studija? 

Posjetila sam sajt kada je bio objavljen Javni 
konkurs za stipendije. 

Ima li nešto što smo zaboravili da pitamo, a 
ti bi želio/la da nam kažeš?! 

Voljela bih da organizujete neki događaj gdje 
bi uspješni ljudi pričali svoja iskustva i 
izazove sa kojima su se susretali. 

 
Kristina Nikolić 

Koliko ste spremni da se prijavite na 
sljedeći javni poziv koji će biti objavljen u 
septembru (preduzetnička obuka i 

Planirala sam da osnujem svoj biznis, ali 
nakon završetka studija, pa jedno pet godina 
poslije. Kao studentkinja – ne bih, jer sam 



finansiranje)? posvećena obavezama oko učenja i polaganja 
ispita. 

Kao polaznici preduzetničke obuke, 
ukratko objasni svoju poslovnu ideju. Koje 
kurseve i edukacije ste pohađali kako biste 
realizovali svoju poslovnu ideju? Koje 
aktivnosti ste, do sada, preuzeli kako biste 
došli do informacija o pokretanju biznisa?  

Ne znam administrativna pravila i voljela bih 
da Gradska uprava više radi na promociji. 
Slušala sam razna motivaciona predavanja i 
stvarno bih boljela da mi mladi mijenjamo 
stil poslovanja i ove navike, da se ne 
prilagođavamo, nego da unaprijedimo 
poslovanje. 

Koliko često posjećujete sajt Grada? Do 
kojih informacija ste došli kada su u 
pitanju administrativna pravila? Koliko ste 
spremni da se sad suočite sa pokretanjem 
biznisa ili razmišljate da sačekate kraj 
studija? 

Posjetila sam sajt kada je bio objavljen Javni 
konkurs za stipendije i to je to, nemam 
naviku da posjećujem sajt. 

Ima li nešto što smo zaboravili da pitamo, a 
ti bi želio/la da nam kažeš?! 

Voljela bih da organizujete neki događaj gdje 
bi uspješni ljudi pričali svoja iskustva i 
izazove sa kojima su se susretali. 

 
 

Stoja Ivanović 

Koliko ste spremni da se prijavite na 
sljedeći javni poziv koji će biti objavljen u 
septembru (preduzetnička obuka i 
finansiranje)? 

Nisam razmišljala o tome, još uvijek nemam 
razvijen preduzetnički način razmišljana, a i 
nisam sklona riziku, strah od neuspjeha je 
jači. 

Kao polaznici preduzetničke obuke, 
ukratko objasni svoju poslovnu ideju. Koje 
kurseve i edukacije ste pohađali kako biste 
realizovali svoju poslovnu ideju? Koje 
aktivnosti ste, do sada, preuzeli kako biste 
došli do informacija o pokretanju biznisa? 

Ne znam administrativna pravila, mada bih 
voljela da mi to neko objasni, jer smatram da 
je to jako komplikovano, da je potrebno dosta 
vremena. 

Koliko često posjećujete sajt Grada? Do 
kojih informacija ste došli kada su u 
pitanju administrativna pravila? Koliko ste 
spremni da se sad suočite sa pokretanjem 
biznisa ili razmišljate da sačekate kraj 
studija? 

Nikad nisam posjetila sajt grada, uglavnom 
sam na društvenim mrežama, a bitne 
informacije čujem od prijatelja i kolega. 

Ima li nešto što smo zaboravili da pitamo, a 
ti bi želio/la da nam kažeš?! 

Voljela bih da organizujete neki događaj gdje 
bi poznati ljudi pričali svoje uspješne priče, 
npr. digitalni marketing.  

 
 

Marica Ristić 

Koliko ste spremni da se prijavite na 
sljedeći javni poziv koji će biti objavljen u 
septembru (preduzetnička obuka i 
finansiranje)? 

Ne bih pokrenula sopstveni biznis, jer za to 
treba dosta ulaganja, kako finansija, tako i 
sebe. Svjedoci smo da biznisi ne opstaju na 
tržištu, pa je izazov sve veći. 

Kao polaznici preduzetničke obuke, 
ukratko objasni svoju poslovnu ideju. Koje 
kurseve i edukacije ste pohađali kako biste 

Ne znam administrativna pravila, mada bih 
voljela da mi to neko objasni i mislim da 
Gradska uprava treba da prikaže građanima 



realizovali svoju poslovnu ideju? Koje 
aktivnosti ste, do sada, preuzeli kako biste 
došli do informacija o pokretanju biznisa?  

da to nije ništra strašno i da procedure nisu 
komplikovane, naravno, ukoliko se neko 
odluči za to. 

Koliko često posjećujete sajt Grada? Do 
kojih informacija ste došli kada su u 
pitanju administrativna pravila? Koliko ste 
spremni da se sad suočite sa pokretanjem 
biznisa ili razmišljate da sačekate kraj 
studija? 

Posjetim sajt kad god mi zatreba neka 
informacija koja je iz nadležnosti Gradske 
uprave. 

Ima li nešto što smo zaboravili da pitamo, a 
ti bi želio/la da nam kažeš?! 

Voljela bih da Grad Bijeljina više promoviše 
ono što kvalitetno uradi, jer ima stvarno 
lijepih aktivnosti za koje ne čujemo, ne 
znamo da su se desile. Radite malo na 
marketingu. 

 
 

Anica Kovačević 

Koliko ste spremni da se prijavite na 
sljedeći javni poziv koji će biti objavljen u 
septembru (preduzetnička obuka i 
finansiranje)? 

Nisam razmišljala o tome, jer sam fokusirana 
na studiranje. Kada završim, vidjeću da li ću 
pokušati da pokrenem nešto svoje ili ću tražiti 
posao. 

Kao polaznici preduzetničke obuke, 
ukratko objasni svoju poslovnu ideju. Koje 
kurseve i edukacije ste pohađali kako biste 
realizovali svoju poslovnu ideju? Koje 
aktivnosti ste, do sada, preuzeli kako biste 
došli do informacija o pokretanju biznisa?  

Ne znam administrativna pravila, mada bih 
voljela da mi to neko objasni, jer smatram da 
je to jako komplikovano, da je potrebno dosta 
vremena. 

Koliko često posjećujete sajt Grada? Do 
kojih informacija ste došli kada su u 
pitanju administrativna pravila? Koliko ste 
spremni da se sad suočite sa pokretanjem 
biznisa ili razmišljate da sačekate kraj 
studija? 

Nikad nisam posjetila sajt grada, uglavnom 
sam na društvenim mrežama, a bitne 
informacije čujem od prijatelja i kolega. 

Ima li nešto što smo zaboravili da pitamo, a 
ti bi želio/la da nam kažeš?! 

Voljela bih da organizujete promociju 
Inovacionog centra za održivi razvoj. 
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